PROGRAMME ET ÉVALUATION – 2019-2020
SCIENCES 10
Mme. L Ketch ; M. D. Gray ; Mme. A. Thompson ; Mme. A. Hare
Ressources: Manuel de Classe: Omniscience 10 (Chenelière/McGraw-Hill)
Les élèves doivent avoir une calculatrice scientifique, une règle, un cahier de note, un tableau périodique français (voir bibliothèque) et du papier quadrillé. 

Le but du programme de science 10e est de développer la littéracie scientifique.  La littéracie scientifique est une combinaison d’attitudes, habiletés et connaissances reliés aux sciences que les élèves doivent développer.  Ces habiletés permettront aux élèves de devenir des apprenants-à-vie et de maintenir un sens d’émerveillement au sujet du monde autour d’eux.  Afin de développer la littéracie scientifique, les élèves nécessitent des expériences d’apprentissage diverses qui leur donnent des opportunités d’explorer, analyser, évaluer, synthétiser, apprécier et comprendre les interrelations entre la science, technologie, société et l’environnement. (ACSC) 
Programme:
Unité 1 –  Les réactions chimiques
La matière et ses propriétés, les atomes et les éléments, le tableau périodique et les réactions chimiques.
 

Unité 2 –  Le mouvement
Relation entre la distance, le temps, la vitesse, et l’accélération, étude de la gravité.
************************************************************************

Évaluation par terme:

Tests et quiz: 35% 

Terme 1 & 2 :   70%  


Littéracie Scientifique: 15%

Examen :  30%  (d’après le 

Devoirs et feuilles de travail: 25%

     programme de motivation

Laboratoires et  Projets : 25%

     d’examens)

La note de passage est de 60%.  Ce cours est nécessaire afin de pouvoir prendre les cours de science de 11e année. 
Aide supplémentaire: L’aide supplémentaire est disponible deux midis par semaine, d’après l’horaire sur le tableau en avant de la classe.  Viens me voir pour céduler un midi si nécessaire.
Absences:   Si tu manques une classe (ou plus) c’est ta responsabilité d’obtenir le matériel que tu as manqué.  Une note signée par tes parents pour une excuse appropriée doit être présentée pour les devoirs en retard ou les tests manqués afin de ne pas perdre des points.  Si tu manques un test, il doit être écris le premier jour que tu reviens (si aucun autre arrangement à été fait).  Les travaux et les tests en retard seront adressés d’après la politique de travaux en retard de BLMS.
Notes de Groupes et Laboratoires :  Être présent(e) en classe comporte une partie vitale du pointage pour les notes de groupes et les laboratoires dans ce cours.  Si tu es absent(e) pour un ou plusieurs jours de périodes utilisées pour le travail en groupe ou les laboratoires, ta note finale sera ajustée afin de refléter le nombre de jours que tu es présent seulement.
Ce programme peut changer.

Course Syllabus 2019-2020
Science 10

          Mrs. L. Ketch; Mr. D. Gray; Ms. A. Thompson; Ms. A. Hare

Resources: Main Text: Science 10 (Nelson)

Students must also have a scientific calculator, a ruler, metric graph paper, a note book and a periodic table (available at the library).

The aim of the grade 10 science program is to develop scientific literacy.  Scientific literacy is a combination of the science-related attitudes, skills, and knowledge students need to develop.  These skills will allow students to become lifelong learners, and to maintain a sense of wonder about the world around them. To develop scientific literacy, students require diverse learning experiences that provide opportunities to explore, analyze, evaluate, synthesize, appreciate, and understand the interrelationships among science, technology, society, and the environment. (ACSC)

Syllabus:
Unit 1 – Physical Science – Chemical Processes   (8-10 weeks)

Periodic table of elements; characteristics of elements; reactions of elements; chemical equations; acids and bases.

Unit 2 – Physical Science – Motion   (6-8 weeks)
Measuring and calculating; relationships between distance, speed, acceleration and time; graphing.

************************************************************************

Grading per term:




Tests & Quizzes:  35%

Term 1 & 2: 70%




Scientific Literacy:  15%  

Exam:  30% (subject to exam incentive)

Homework and Worksheets:  25%








Labs and projects: 25%




Students must obtain a minimum mark of 60% to pass this course.  This course is required in order to be able to take grade 11 science courses.

Extra Help: If at any time a student is having difficulty in the course, extra help is available upon a student’s request.  A schedule for lunch-time help is posted in the classroom and study-block pull-outs are available most months.

Absences:  If you miss one or more classes, it is your responsibility to catch up on all 

missed noted and work. Medical excuses or written excuses for legitimate absences are required from parents to get extensions or to write a missed test / quiz without deductions.  If you have missed a test, it must be written on your first day back to school unless another arrangement has been made in advance. Late assignments and tests are subject to the BLMS late assignment policy.
Group marks and Lab marks:  Attendance is a crucial part of group and lab marks assigned in this course.  If you are absent for one or more days used for group work or labs, your mark will be adjusted to reflect the number of days you were absent.

Notice will be given in class if it this syllabus changes.
